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Sammanfattning 

På nämndsamträdet 9 mars 2021 lämnade Hassan Jama (V) och 

Alexander Ojanne (S) in en skrivelse om tillgänglighetsanpassning 

vid uthyrning av skolans idrottslokaler och idrottsföreningarnas 

möjlighet till lån av utrustning i skolans lokaler. Dom har fått in-

formation om att flera föreningar upplever att de inte har möjlighet 

att låna den utrustning som finns i lokalerna samt att en lokal som 

hyrts ut till en förening inte varit tillgänglighetsanpassad.  

 

Mot bakgrund av ovanstående ställs följande frågor till idrottsför-

valtningen. 

 

1. Hur skulle idrottsförvaltningen tillsammans med utbild-

ningsförvaltningen kunna lösa problematiken beskriven 

ovan? 

 

2. Vilka förslag har idrottsförvaltningen för att komma till rätta 

med ovanstående problem? 
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Ärendet 

På nämndsamträdet 9 mars 2021 lämnade Hassan Jama (V) och 

Alexander Ojanne (S) in en skrivelse om tillgänglighetsanpassning 

vid uthyrning av skolans idrottslokaler och idrottsföreningarnas 

möjlighet till lån av utrustning i skolans lokaler.  

 

I skrivelsen beskrivs att staden under flertalet år arbetat hårt för att 

öppna upp så många av skolans lokaler som möjligt, något som är 

väldigt positivt men som inte alltid har fungerat smärtfritt. 

 

Vidare framförs att information lämnats som säger att flera idrotts-

föreningar upplever att samarbetet inte fungerar som tänkt. Det 

handlar i första hand om möjligheten att låna den utrustning som 

finns i lokalerna, att det inte finns några enhetliga regler. Det finns 

exempel där föreningar få ta med sig egen utrustning istället för att 

få använda utrustningen som finns i lokalen. 

 

De skriver vidare att dom fått information om att en skollokal som 

hyrts ut till en förening inte varit tillgänglighetsanpassad och att 

skolans hiss inte var brukbar. 

 

Vidare skulle dom önska att det fanns en möjlighet för föreningarna 

att använda den utrustning som finns i skollokalerna och att en lös-

ning för att eventuella problem med slitage och skador togs fram 

samt att skolans lokaler är tillgänglighetsanpassade även för de id-

rottsföreningar som hyr lokalerna. 

 

Mot bakgrund av ovanstående vill dom fråga följande: 

 

1. Hur skulle idrottsförvaltningen tillsammans med utbild-

ningsförvaltningen kunna lösa problematiken beskriven 

ovan? 

 

2. Vilka förslag har idrottsförvaltningen för att komma till rätta 

med ovanstående problem? 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av administrativa avdelningen. 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Idrottsförvaltningen ser positivt på att så många som möjligt av sko-

lans idrottslokaler som efterfrågas av föreningslivet och andra kun-

der öppnas upp under kvällar och helger för uthyrning.  
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Vidare ser förvaltningen även positivt på att skolor låter föreningar 

låna skolans utrusning där det är möjligt. Idrottsförvaltningen sam-

arbetar med utbildningsförvaltningen och skolorna för att detta ska 

ske och på ett så bra sätt som möjligt.  

 

Nedan redovisas svar på ställda frågor. 

 

1.) Hur skulle idrottsförvaltningen tillsammans med utbild-

ningsförvaltningen kunna lösa problematiken som beskrivs i 

skrivelsen? 

 

När det gäller uthyrning av befintliga skolidrottslokaler som hyrs ut 

idag har idrottsförvaltningen ett samarbete och dialog med utbild-

ningsförvaltningen. Dialogen sker främst mellan berörda enheter på 

idrottsförvaltningen och utbildningsförvaltningens skolor. När fall 

som beskrivs i ärendet uppstår och kommer till idrottsförvaltningens 

kännedom kan förvaltningen kontakta berörd skola och undersöka 

orsaken till problemet. 

 

De bakomliggande orsakerna varierar sannolikt från fall till fall. Ge-

mensamt kan förvaltningen och skolan försöka hitta en praktisk lös-

ning på problemet som inte innebär en stor ekonomisk belastning 

för skolan eller idrottsnämnden. 

 

I samband med att vissa nya fullstora hallar byggs åt utbildningsför-

valtningen av SISAB har idrottsnämnden tecknat ett andrahandshy-

resavtal med utbildningsnämnden om att hallarna ska utrustas med 

inventarier som även täcker föreningslivets behov, inte enbart sko-

lans. 

 

2.) Vilka förslag har idrottsförvaltningen för att komma till rätta 

med problemen som beskrivs i skrivelsen? 

 

Eventuellt är det sannolikt ekonomiska orsaker som ligger bakom 

de fall som beskrivs i ärendet, dels att föreningar inte får tillgång till 

skolans utrustning och eventuella fall där föreningslivets behov av 

tillgänglighet under kvällstid överstiger skolan behov under dagtid.  

 

Nuvarande ersättningsmodell, beslutad av kommunfullmäktige, in-

nebär att skolan får ett schablonmässigt bidrag per uthyrd timme för 

driftkostnader och i vissa fall vaktmästare. 
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Ersättning för att tillhanda hålla inventarier och annan utrustning 

samt att anpassa lokaler när föreningarnas behov av tillgänglighet 

överstiger skolans behov ingår inte i nuvarande ersättningsmodell.  

 

Inköp av inventarier kan innebära både en ökad investering och 

kostnad för berörd skola. Ett ökat nyttjande ökar slitage och sänker 

livslängden på inventarierna vilket medför att årlig kapitalkostnad 

ökar. Därutöver skapas en mer frekvent belastning av investerings-

budget och driftbudget i och med att inventarierna behöver bytas ut 

oftare. 

 

När det gäller utökad tillgänglighetsanpassning skulle utbildnings-

förvaltningen troligen behöva beställa detta av fastighetsägaren vil-

ket skulle medföra ett hyrestillägg för aktuell skola.  

 

Berörda skolor skulle behöva ersättas för ovanstående kostnader vid 

uthyrning under kvällstid och helger till föreningar om kostnaderna 

inte ska finansieras på bekostnad av övrig skolverksamhet, alterna-

tivt behövs ett beslut att skolornas befintliga budget ska täcka detta. 

Om det är idrottsnämnden som ska ersätta berörda skolor skulle 

formerna för detta behöva utredas och kompenseras i nämndens 

budget.  

 

Eftersom det främst verkar handla om lösa inventarier som skolan 

normalt förvarar inlåst, skulle även ansvarsfrågan behöva tydliggö-

ras. 

 

Bilagor 

1. Skrivelse från Hassan Jama (V) och Alexander Ojanne (S) om 

tillgänglighetsanpassning vid uthyrning av skolans idrottslokaler 

och idrottsföreningarnas möjligheter till lån av utrustning i skolan 

lokaler.  

 


